
Zápis
z 5. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT dne

10. 02. 2022

Místo konání: posluchárna P3
Čas konání: 14:00 – 16.00
Přítomní: dle hlasovací  listiny
Omluveni:
Neomluveni:
Hosté: děkan doc. Hlinka, proděkani prof. Křupka, doc. Katolický, Ing. Bednář,

doc. Máša, tajemník Ing. Tesař (připojen online)
Zasedání řídil: doc. Návrat

Program:
1. Volba skrutátorů
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu ze 4. řádného zasedání, plnění usnesení
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií
4. Shrnutí průběhu volby kandidáta na jmenování děkanem od předsedy volební komise
5. Projednání návrhu proděkanů a rozsahu jejich působnosti
6. Předložení Směrnice Pravidla pro organizaci studia na fakultě
7. Zpráva o průběhu rekonstrukcí
8. Projednávání Disciplinárního řádu FSI pro studenty
9. Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení
10. Stanovení termínu a programu příštího řádného zasedání AS FSI
11. Různé

Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat.

Doc. Návrat přivítal pana děkana doc. Hlinku, kandidáty na proděkany prof. Křupku,
doc. Katolického, Ing. Bednáře a doc. Mášu a tajemníka Ing. Tesaře.

ad 1) Volba skrutátorů

Návrh: Ing. Ramík, doc. Vašík
Usnesení: AS FSI schvaluje skrutátory Ing. Pavla Ramíka a doc. Petra Vašíka.
Hlasování č. 1: pro: 23 proti: 0 zdržel se: 1

ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu ze 4. řádného zasedání, plnění
usnesení

Usnesení: AS FSI schvaluje předložený program 5. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 2: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 0
Do zápisu z minulého zasedání byly zapracovány připomínky senátorů.
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis ze 4. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 3: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 0

1/6



Plnění usnesení: Na minulém zasedání proběhla volba děkana, informace o výsledku byla předána
rektoru VUT.

ad 3) Informace vedení fakulty

Děkan:
- Doc. Hlinka poděkoval doc. Katolickému a doc. Fuisovi za práci, kterou odvedli pro fakultu v

minulém funkčním období.
- Byla vypsána výběrová řízení na pozice ředitelů ústavů a vedoucích pracovišť.
- Na webu jsou k dispozici organizační pravidla pro výuku v letním semestru.
- V lednu proběhl online Den otevřených dveří, dále probíhají webové kampaně zaměřené na

případné uchazeče o studium.
- Finální kolo soutěže pro středoškoláky proběhlo na fakultě prezenčně za účasti 14 týmů,

vítězem se stal tým gymnázia Chotěboř. Účelem soutěže je propagace technického vzdělání.
- V období od 31. 1. do 9. 2. bylo na fakultě dle IS 53 covid pozitivních studentů a 28 studentů v

karanténě.

Prof. Štětina:
- Proběhlo zasedání AS VUT.
- Dochází k úpravám cen za ubytování na kolejích.
- Byl zvýšen poplatek za přijímací řízení v EUR (v CZK zůstává stejný).
- Proběhla dvě zasedání EK AS VUT, na kterých se projednávala příprava rozpočtu na r. 2022,

komisi byla předložena pravidla pro rozdělení finančních prostředků. Prof. Štětina upozornil,
že pravidla MŠMT a výše prostředků pro VŠ budou známa až měsíc po schválení státního
rozpočtu. Předložená pravidla VUT respektují minulé období, případné úpravy by se mohly
týkat tvůrčí činnosti. Po schválení státního rozpočtu se předpokládá i přidělení zbývající
částky za specifický výzkum (1/12 obdrží univerzity v březnu).

- Byl předložen Dodatek Organizačního řádu rektorátu.
- Byl spuštěn systém hodnocení akademických pracovníků.

Doc. Katolický zpracoval a před zasedáním poskytl senátorům pravidla rozdělení prostředků na
specifický výzkum a rozdělení dotace na specifický výzkum na ústavy. (Po zaslání informací došlo
k drobné korekci, se kterou budou senátoři seznámeni).
Pravidly a rozdělením dotace na SV se bude zabývat EK AS FSI.

Prof. Štětina navrhl následující usnesení:
Usnesení: AS FSI se seznámil s pravidly rozdělení a vlastním rozdělením dotace na specifický
výzkum pro rok 2022 a podporuje záměr zahájit řešení a předfinancování projektů od 1. 3. 2022.
Hlasování č. 4: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 0

Ing. Kosová:
- SKAS VUT byl hostitelem výjezdního zasedání SK RVŠ, které proběhlo v prosinci 2021.
- V minulém týdnu proběhla řádná schůze SK RVŠ. Projednávaná agenda se týkala reformy

financováním doktorského studia a předsednictví ČR v Radě EU.
- V interním fondu studentských projektů bylo podpořeno 25 projektů, připravuje se úprava

pravidel.
- SKAS VUT se podílí na úpravě etického kodexu VUT, je připravována směrnice pro

studentské spolky.
- Ples VUT je plánovaný na prosinec 2022.
- 8. března se uskuteční hokejové utkání mezi VUT a MU.
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ad 4) Shrnutí průběhu volby kandidáta na jmenování děkanem od předsedy volební
komise

Předseda volební komise Ing. Houfek zrekapituloval průběh volby kandidáta na jmenování
děkanem od jejího vyhlášení, schválení VK a harmonogramu, informoval o průběhu podávání
návrhů na kandidáty na děkana, zhodnotil průběh volebního shromáždění a dále informoval o
průběhu volby.
Ing. Houfek poděkoval všem, kteří se podíleli na hladkém průběhu volby, a do budoucího období
podal námět k  zamyšlení ohledně zlepšení v oblasti poskytování informací akademické veřejnosti.

ad 5) Projednání návrhu proděkanů a rozsahu jejich působnosti

Doc. Hlinka předkládá na dnešním zasedání následující dokumenty:
- Rozhodnutí o jmenování proděkanů (včetně agendy, kterou by měli zastávat)
- Rozhodnutí, které vymezuje působnost a kompetence proděkanů
- Rozhodnutí, kterým je jmenován zástupce děkana v jeho nepřítomnosti

Všechny dokumenty obdrželi senátoři před zasedáním. S návrhem na proděkany a jejich
kompetence byla akademická obec seznámena na předvolebním shromáždění, v předložených
dokumentech nedošlo k žádné změně.

Ing. Houfek navrhl k tomuto bodu tajné hlasování.
Usnesení: AS FSI se k tomuto bodu bude usnášet tajným hlasováním.
Hlasování č. 5: pro: 18 proti: 4 zdržel se: 3

Usnesení: AS FSI projednal návrh děkana FSI na jmenování proděkanů včetně rozsahu jejich
působnosti a nemá k předloženému návrhu připomínky.
Hlasování č. 6: pro: 21 proti: 2 zdržel se: 2

ad 6) Předložení Směrnice Pravidla pro organizaci studia na fakultě

S předloženým dokumentem seznámil senátory proděkan Bednář. Jedná se o směrnici, která je
doplňkem SZŘ VUT. Důvodem pro její nové předložení jsou změny v akreditovaných programech,
dále byly nastaveny minimální počty studentů (dle Pravidel rozpočtu) a směrnice nyní zahrnuje i
záležitosti, které dříve byly řešeny dalšími jednotlivými směrnicemi.
Prof. Štětina upozornil, že směrnicí by se měla zabývat i Legislativní komise (ujasnění některých
pojmů, soulad se SZŘ apod.).
Další připomínka zazněla k státní závěrečné zkoušce - uvažuje vedení fakulty, že by se členové
komise mohli účastnit  online?
Proděkan Bednář: Organizace státních zkoušek byla dříve řešena pokynem děkana, tato směrnice
má obecný charakter.
Děkan: Směrnice má mít dlouhodobou platnost, aktuální situace budou řešeny jiným způsobem.
Další připomínka zazněla k doktorským státním zkouškám - oponenti mohou být ze zahraničí, je
nutné, aby se mohli účastnit pouze prezenčně?
Doc. Hlinka odpověděl, že se touto záležitostí bude vedení FSI zabývat.
Doc. Návrat požádal, aby se dokumentem zabývala Studijní i Legislativní komise.

ad 7) Zpráva o průběhu rekonstrukcí

S průběhem rekonstrukcí seznámil senátory tajemník fakulty (připojený online).
- Budova A3: Plánované ukončení v polovině srpna, částečně k nastěhování v červenci.

Vícenáklady související s opravami zdí činí 3,6 mil. Dále došlo k přepracování projektu s
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ohledem na zatížení příček. Celkové navýšení ceny z 21 mil. na 25 mil. bude promítnuto do
rozpočtu 2022.

- Budova A6: Dokončení posunuto na polovinu dubna. Kritický materiál je již naskladněn.
Vícenáklady za protipožární systém činí 1,4 mil.

- Budova A2: Předpoklad zahájení prací je září, tzn. že k vystěhování budovy dojde cca v
srpnu.

Usnesení: AS FSI byl seznámen s průběhem rekonstrukcí a vzal na vědomí vzniklé vícenáklady.
Hlasování č. 7: pro: 22 proti: 0 zdržel se: 0

ad 8) Projednávání Disciplinárního řádu FSI pro studenty

Opraveným DŘ se bude zabývat legislativní komise, k jeho schvalování dojde na příštím zasedání.

ad 9) Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení

ÚM/postdoc - proběhlo v lednu
zástupce doc. Návrat
Hlasování 8: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 0
EÚ/VaV pracovník junior
zástupce doc. Žák, náhradník Ing. Houfek
Hlasování 9: pro: 21 proti: 0 zdržel se: 2
ÚMTMB/odborný asistent
zástupce Mgr. Hoderová, náhradník doc. Klimeš
Hlasování 10: pro: 21 proti: 0 zdržel se: 2
EÚ/asistent, odborný asistent
zástupce prof. Štětina, náhradník Ing. Houfek
Hlasování 11: pro: 22 proti: 0 zdržel se: 1

Výběrová řízení na pozice ředitelů ústavů a vedoucích pracovišť
ÚM
zástupce doc. Návrat, náhradník Ing. Houfek
Hlasování 12: pro: 21 proti: 0 zdržel se: 3
ÚFI
zástupce Ing. Houfek, náhradník doc. Blecha
Hlasování 13: pro: 22 proti: 0 zdržel se: 2
ÚMTMB
zástupce Ing. Popela, náhradník Ing. Ramík
Hlasování 14: pro: 23 proti: 0 zdržel se: 1
ÚMVI
zástupce doc. Nečas, náhradník Ing. Galas
Hlasování 15: pro: 22 proti: 1 zdržel se: 1
ÚK
zástupce doc. Návrat, náhradník doc. Klimeš
Hlasování 16: pro: 21 proti: 0 zdržel se: 3
EÚ
zástupce Ing. Ramík, náhradník Ing. Popela
Hlasování 17: pro: 22 proti: 0 zdržel se: 2
ÚST
zástupce Ing. Houfek, náhradník Ing. Hnízdil
Hlasování 18: pro: 19 proti: 1 zdržel se: 4
ÚVSSR
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zástupce doc. Klimeš, náhradník doc. Nečas
Hlasování 19: pro: 19 proti: 0 zdržel se: 4
ÚPI
zástupce RNDr. Popela, náhradník doc. Klimeš
Hlasování 20: pro: 21 proti: 0 zdržel se: 1
ÚADI
zástupce doc. Žák, náhradník Ing. Houfek
Hlasování 21: pro: 19 proti: 0 zdržel se: 4
LÚ
zástupce Ing. Houfek, náhradník Ing. Hnízdil
Hlasování 22: pro: 20 proti: 0 zdržel se: 3
ÚAI
zástupce RNDr. Popela, náhradník doc. Žák
Hlasování 23: pro: 21 proti: 0 zdržel se: 2
ÚJ
zástupce Ing. Ramík, náhradník doc. Koutný
Hlasování 24: pro: 21 proti: 0 zdržel se: 3
NETME Centre
zástupce doc. Návrat, náhradník doc. Blecha
Hlasování 25: pro: 21 proti: 0 zdržel se: 3
Laboratoř přenosu tepla a proudění
zástupce Mgr. Hoderová, náhradník doc. Klimeš
Hlasování 26: pro: 20 proti: 0 zdržel se: 3

ad 10) Stanovení termínu a programu příštího řádného zasedání AS FSI

Termín 6. řádného zasedání byl navržen na čtvrtek 17. 3. 2022 ve 14 hodin.

Návrh programu pro 6. řádné zasedání AS FSI:
- Disciplinární řád
- Pravidla pro organizaci studia na fakultě
- Pravidla rozdělení finančních prostředků
- Předložení návrhu složení VR
- Zpráva o hodnocení výuky
- Předložení zprávy o hospodaření

Usnesení: AS FSI schválil termín 6. řádného zasedání AS FSI 17. 3. 2022.
Hlasování 27: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 1

ad 11) Různé

RNDr. Popela (připojený online) podal informace ze Sněmu RVŠ, podrobnější zprávy zašle
senátorům mailem.
Děkan FSI poděkoval za hladký průběh voleb a celkovou organizaci volby kandidáta na jmenování
děkanem.

Doc. Hlinka dále informoval o schůzce, která proběhla dne 24. 1. mezi vedením fakulty a Ústavem
fyzikálního inženýrství, na které zástupci ÚFI seznámili vedení se záměrem vybudovat na
CEITECu Fakultu aplikovaných věd a přesunout na tuto fakultu aktivity ústavu. V současné době
probíhají jednání na CEITECu a s vedením VUT.
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Ing. Ramík: Jak by tato nastalá situace ovlivnila fakultu? FSI je s CEITECem propojena
personálně, vědeckými výkony, prostory apod. Je dostatek informací o tom, jakým způsobem bude
toto vše řešeno?
Děkan: Na schůzce vedení FSI obdrželo pouze ústní informaci o záměru bez přesnějších informací
ohledně vize a rozsahu.
Ing. Ramík požádal o včasné předání případných dalších informací.
RNDr. Popela: Jakým způsobem se tento záměr dotkne rozpočtu fakulty, budou vypracovány
paralelní rozpočty pro případ vzniku nové fakulty i pro případ, kdy tento záměr uskutečněn
nebude?
Tajemník: Z pohledu rozpočtu a fungování fakulty je závažnějším problémem blížící se zahájení 2.
etapy rekonstrukcí, která obsahuje specializované laboratoře po ÚFI.
Ing. Houfek navrhl do vyřešení situace pozastavit rekonstrukci.
Prof. Štětina upozornil, že tento záměr a jeho řešení je v kompetenci vedení VUT a AS VUT a
ujistil senátory, že on i RNDr. Popela, jako zástupci FSI v AS VUT, budou při projednávání tohoto
záměru požadovat doložení veškerých dat.
Ing. Ramík upozornil, že se jedná nejen o jednorázová čísla, ale o celkové nastavení pravidel další
spolupráce.
RNDr. Popela: V diskuzi na EO AS VUT slíbili zástupci CEITECu, že o aktuálním dění budou
senátoři včas informováni.

Doc. Roupec: doplnil informace ze Sněmu RVŠ - bylo přislíbeno zachovat záměr minulé vlády o
navýšení pro VŠ o 1,2 mld, z toho 800 mil  do A + K.

Poté bylo zasedání ukončeno.

Verifikoval:
předseda AS FSI předsedkyně SK AS FSI
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D. Ing. Petra Kosová

zapsala: Brigita Rohovská
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